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Az emlékezés koszorúi 
Óbecse, Zenta, Bajmok, Horgos, Martonos, Temerin, Újvidék... 

Óbecsén a belvárosi katolikus temetőben felállított kopjafánál emlékeztek a megtorlás ártatlan áldozatokra. 
Knézi Péter polgármester mondott beszédet emlékükre  
Több százan gyűltek össze tegnap Zentán, a Kálváriadombnál, hogy az ártatlan áldozatokra emlékezzenek. 
Egeresi Sándor, a Vajdasági Képviselőház elnöke, Širková Anikó polgármester és Rácz Szabó László, a 
községi képviselő-testület elnöke mondott beszédet.  
Magyarkanizsa község területén is több településen tartottak megemlékezéseket. Számos helyen adóztak 
kegyelettel az 1944-es áldozatoknak. 
Az elmúlt húsz évben folyamatosan kutatjuk az igazságot az 1944-es események kapcsán – hangsúlyozta 
alkalmi beszédében Dévavári Zoltán, a VMSZ alelnöke Bajmokon, az Akácfánál az ártatlanul kivégzett magyar 
áldozatokra emlékezve. Kiemelte még: ezen a napon nemcsak a 44-es áldozatokat, hanem a Trianon óta 
meghurcolt, elüldözött vagy kivégzett polgárokat gyászoljuk. Az ökumenikus istentiszteletet követően 
megkoszorúzták az emléktáblákat: a hozzátartozók mellett magyarországi és vajdasági egyesületek, valamint 
politikai pártok képviselői is elhelyezték a kegyelet virágait. 
Horgoson és Martonoson is megemlékeztek az 1944-ben ártatlanul kivégzett magyar áldozatokról. A horgosi 
megemlékezésen Pósa Károly, a Rákóczi Szövetség községi szervezetének elnöke felszólította a délvidéki 
magyarságot, hogy mindaddig folytassa harcát, amíg minden ártatlanul kivégzett magyart nem rehabilitálnak. 
Az emlékhelyet megkoszorúzták a jelenlévők, közöttük Pásztor István, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke 
is.  
Temerinben tegnap huszonegyedszer gyűltek össze, hogy a Nyugati temető nagy tömegsírjánál az 1944 őszén 
történt kivégzések mártírjaira és minden elhunytra emlékezzenek. Az áldozatokra Guszton András polgármester 
emlékezett, de elmondta elvárásait is a történelmi tény feltárásával kapcsolatosan, és azt, hogy eljött az ideje 
annak, hogy komolyan kezdjünk el gondolkodni egy méltó emlékmű állításán az ártatlan áldozatoknak.  
Húsz évvel ezelőtt tartottuk az első megemlékezést Újvidéken, az akkor szeméttelepül használt 
katonatemetőben, amelyből napokon át hordtuk el teherautón a városi hulladékot. Az volt a második az egész 
Délvidéken, az elsőt néhány nappal korábban Temerinben tartották. Papp Ferenc, a VMDK Körzeti 
Szervezetének akkori elnöke szervezte, aki azóta is benne van a szervező bizottságban. Mindössze 5-en, hatan 
mertek mellé állni. Tisztes távolságból vagy kétszázan – köztük rendőrök és titkosrendőrök – szemlélték, mi 
lesz ebből. 
Matuska Márton a tegnapi újvidéki megemlékezésen tartott beszédében egyebek között elmondta: Az idei 
megemlékezést merőben más körülmények között tartjuk. Most is van a közelben rendőr, de már azért, hogy 
elriassza az esetleges provokátorokat, mert jelen van a tartományi parlament mindkét alelnöke: Branimir 
Mitrović – ő már két évvel ezelőtt is eljött ebben a minőségében – és Maja Sedlarević, valamint itt van Éva 
Vukašinović tartományi ombudszman helyettes, akinek a nemrégen elhunyt főnöke, Dejan Janša nem sokkal 
halála előtt kezdeményezte Újvidék polgármesterénél, hogy ide méltó emlékművet állíthassunk. 

 
 
 
 
 
 
 
 


